
برنامه برگزاری لیگ برتر کشتی
امروز مشخص می شود

نشست نمایندگان و مدیران باشگاه های حاضر در لیگ 
بیست و یکم کشتی کشور )جام یادگار امام( امروز یکشنبه 
برگزار خواهد ش��د. پس از برگزاری مراس��م قرعه کش��ی 
بیست و یکمین دوره لیگ برتر کشتی آزاد و فرنگی باشگاه های 
کشور، نشست مدیران باشگاه های حاضر در لیگ برتر ساعت 
۱۴ امروز یکش��نبه ۲۵ مهرماه در محل فدراسیون کشتی 
برگزار خواهد شد. ارائه برنامه دور رفت و برگشت مسابقات، 
مشخص کردن میزبانان دور رفت و برگشت و تصمیم گیری 
درباره نحوه برگزاری مسابقات از جمله مواردی است که قرار 
است در این نشست درباره آنها تصمیم گیری شود. همچنین 
سازمان لیگ به باشگاه های شرکت کننده در لیگ بیست و یکم 
تا یک شنبه فرصت داده تا آمادگی خود را جهت میزبانی از 

مسابقات دور رفت و برگشت اعلام کنند. 

هادی ساعی رقیب پولادگر شد

برخی چهره های سرشناس اقدام به ثبت نام در انتخابات 
فدراس��یون تکواندو کردند. به گزارش ایسنا، دوم دی مهلت 
۴ سال ریاست محمد پولادگر بر فدراسیون تکواندو به پایان 
می رسد. مهلت ثبت نام کاندیداهای ریاست فدراسیون تکواندو 
دیروز ش��نبه به پایان رس��ید و برخی چهره های سرشناس 
تکواندو اقدام به ثبت نام در انتخابات کردند. سیدمحمد پولادگر 
پس از ۲۱ سال ریاس��ت فدراسیون تکواندو، بار دیگر برای 
حضور در انتخابات ثبت نام کرد. هادی ساعی، پرافتخارترین 
ورزشکار المپیکی ایران نیز دیگر چهره سرشناس تکواندوی 
ایران است که برای حضور در انتخابات ثبت نام کرد. علی محمد 
بسحاق، مربی س��ابق تیم  ملی تکواندو و از مخالفان جدی 
فدراسیون فعلی نیز اقدام به ثبت نام در انتخابات کرد. آرش 
فرهادیان، رئیس س��ازمان تیم های ملی نیز از دیگر نفراتی 
است که در انتخابات فدراسیون تکواندو ثبت نام کرد. مرتضی 
بهرامی نژاد، محسن تهرانی، شهرام اربابی و جمشید سهرابی 

نیز در انتخابات ثبت نام کردند. 

تعهد والیبال ایران به قاره آسیا
تیم های ایرانی از همان ابتدای شروع مسابقات قهرمانی 
باشگاه های آسیا به رقابت ها اعتبار دادند و آبروی قاره کهن را در 
رقابت های بین المللی حفظ کردند. تیم فولاد سیرجان ایرانیان 
با شکست 3 بر یک تیم العربی قطر و کسب 6 برد متوالی، به 
مقام قهرمانی رقابت های والیبال باشگاه های مردان آسیا در 
سال۲0۲۱ رسید. مسابقات والیبال باشگاه های آسیا در سال 
۱989 با عنوان »جام صلح« با میزبانی ژاپن آغاز به کار کرد و 
پس از 6 دوره میزبانی در هروشیما به AVC CUP و سپس 
مسابقات والیبال باشگاه های آسیا تغییر نام داد. شرقی ها در 
ابتدای مسابقات، حضور پررنگی در این تورنمنت داشتند و 3 
دوره نخست با قهرمانی سیچوان و سامسونگ به پایان رسید 
اما کشوری که این جام را خیلی جدی گرفت، فقط ایران بود 

و قدرت های سنتی شرق، خود را کنار کشیدند. 
والیبال ایران در سال هایی که والیبال آسیا تحت سلطه 
مطلق کشورهای ژاپن، چین و کره بود، مسابقات باشگاهی را 
بهترین و در واقع تنها راه برای عرض اندام در قاره کهن می دید 
و توجه خاص به مسابقات والیبال باشگاه های آسیا تا حد زیادی 
به همین دلیل اس��ت. تیم پیکان به طور شاخص و پس از 
برگزاری ۲۱ دوره از این مس��ابقات، همچنان پرافتخارترین 

تیم باشگاهی آسیاست. 
فدراس��یون جهانی والیبال برای رونق دادن به مسابقات 
باشگاهی و انگیزه دادن به تیم های قهرمان هر قاره، مسابقات 
باش��گاه های جهان را راه اندازی کرد که با توجه به اختلاف 
فاحش والیبال آس��یا ب��ا اروپا و آمریکا، این مس��ابقات نیز 
منبع جدیدی برای کسب جام توسط اروپایی ها و تیم های 
آمریکای جنوبی شد. قاره آسیا اما حفظ اعتبار و آبروی خود 
را در مسابقات باشگاهی تا حد زیادی مدیون تیم های ایرانی 
است. تیم های پرمهره و ثروتمند شرق آسیا که توانایی بستن 
قراردادهای چندساله با ستاره هایی مثل موزرسکی، کازیسکی، 
کوبیاک و کورک را دارند برای مس��ابقات باشگاه های آسیا، 
ارزشی قائل نیس��تند و در این بین، تنها تیم های ایرانی به 
مسابقات باشگاهی قاره کهن، بها می دهند. تیم های ایرانی 
اگر چه از نظر س��خت افزاری در تقاب��ل با تیم های اروپایی، 
برزیلی و آرژانتین��ی، حرف چندانی برای گفتن ندارند ولی 
قطعا نماینده خوب کنفدراسیون والیبال آسیا در مسابقات 
قهرمانی باشگاه های جهان هستند. تصور حضور نمایندگان 
تایلند، قزاقستان و ازبکستان در مسابقات قهرمانی باشگاه های 
جهان، اصلا معقول نیس��ت. تیم های ایرانی از همان شروع 
مسابقات قهرمانی باشگاه های آسیا به رقابت ها اعتبار دادند 
و آبروی قاره کهن را در رقابت های بین المللی حفظ کردند. 

مردم با سفرهای استانی
دولت را پناه خود می دانند

ادامه از صفحه اول
در واق��ع افراد برخوردار جامعه حاضر به پرداخت مالیات 
نیستند و دولت قبل در 8 سال از هیچ ابزاری برای دریافت 

مالیات از این قشر استفاده نکرد. 
همین مساله عامل کسری بودجه دولت بود و وقتی دولت 
در پرداخت های خود دچار مشکل شد، پدیده کاهش ارزش 
پول ملی رخ می دهد؛ اتفاقی که در س��ال های اخیر ش��اهد 
آن بودیم و متاس��فانه ارزش پول ملی به کمترین حد خود 

سقوط کرد. 
دولت آقای رئیسی علاوه بر سفرهای استانی باید فکری به 
حال مساله مالیات در کشور کند و کسری بودجه را به صفر 
برساند. این اقدام خود متضمن ارزش پول ملی و تضمین کننده 

قدرت خرید ملت است. 
اگر همت آقای رئیسی به این مساله متمرکز شود رضایت بسیاری 
از مردم بویژه محرومان و مستضعفان را به دنبال خواهد داشت.

اخبار

ورزشی

نگاه

مراسم اهدای مدال طلای قهرمانی جهان محمدرضا گرایی، 
ملی پوش وزن 6۷ کیلوگرم به شهید گمنام صبح دیروز شنبه 
در محل کمپ تیم های ملی کش��تی برگزار شد. این مراسم 
از س��اعت ۱0 صبح در خانه کش��تی آغاز ش��د و سیدجواد 
هاش��می به عنوان مجری برنامه در آن حضور داشت. پخش 
چند کلیپ در بین مراسم هم رنگ و بوی مسابقات جهانی را 
دوباره به علاقه مندان بازگرداند. در ادامه مراسم علیرضا دبیر 
رئیس فدراسیون و محمدرضا گرایی قهرمان المپیک و جهان 
س��خنرانی کردند و پلاک شهید گمنام توسط فرزند شهید 
بس��طامی پور بر گردن محمدرضا گرایی انداخته شد. مهدی 
میرجلیلی رئیس بسیج ورزشکاران و سردار آذرنوش ریاست 
سابق بسیج ورزشکاران، سردار سلیمانی معاون فرهنگی بنیاد 
شهید و امور ایثارگران و حسینی مدیرکل تربیت بدنی بنیاد 
شهید و امور ایثارگران به عنوان میهمانان ویژه در این مراسم 
حضور داشتند. علیرضا دبیر، رئیس فدراسیون کشتی در این 
مراسم گفت: حضور در این مراسم لیاقت می خواهد و خوش 
به حال آنهایی که در این فضاها اثرگذار بوده اند. ۲ سال پیش 

بود که با حضور این ش��هید بزرگوار در خانه کشتی مخالفت 
کردند اما بزرگی به من گفت ش��هید خودش تصمیم گرفته 
اینجا بیاید؛ آخر سر هم با وجود تمام مخالفت ها شهید خودش 
آمد. کمپ تیم های ملی صدقه سری ایشان است و ما نداری 
را تاکنون متوجه نشده ایم. اینها خواستند گمنام باشند و این 

قابل ارزش است. شهید گمنام اینجا 
معجزه می کند. چه چیزها که بچه ها 
ب��ه من می گوین��د از کمک های این 
شهید و خوش��حالم که با وجود این 
ش��هید، کشتی عاقبت به خیر است. 
وی ادام��ه داد: اتفاقاتی که در جریان 
مس��ابقات جهانی برای کشتی افتاد 

حتما با دعای این شهید گمنام بوده است. محمدرضا گرایی 
ب��ه من زنگ زد و گفت چنین نظری دارد و باید انجام دهد. 
امی��دوارم این فرهنگ در ورزش خوب جا بیفتد. ش��هیدان 
کشتی گیر پر شماری داریم و عکس های شان را در خانه های 
کشتی شهید هادی و صدرزاده نصب کرده ایم تا کشتی گیران 

حاضر بدانند که آنها بوده اند، که اینها هستند. 
گرایی: قول و قرارم با شهید ارزشمندتر از طلای جهان است ■

قهرمان کشتی فرنگی جهان و المپیک، قهرمانان واقعی را 
شهدا دانست و گفت ارزش قول و قراری که پیش از اعزام به 
اسلو با شهید گمنام دفن شده در محل فدراسیون داشته، بیشتر 
از طلای جهان است. محمدرضا گرایی 
درباره این تصمیمش گفت: روزی که 
داشتیم به نروژ اعزام می شدیم، قول و 
قرارهایی با این شهید بزرگوار گذاشتم 
که اگر به طلا برس��م مدالم را تقدیم 
ایشان کنم. همان طور که دیدید تا ۱۲ 
ثانیه مانده به پایان مسابقه فینال، از 
حریفم عقب بودم اما در ۱۲ ثانیه توانستم کشتی را دربیاورم. 
در این راه امام زمان، شهدا و دعای خیر مردم پشت سرمان 
بود در کش��تی با گرجس��تانی ۵ بر یک عقب بودم اما در ۱۲ 
ثانیه پایانی یاد عهد خودم با شهید افتادم و توانستم کشتی را 
در بیاورم و به فینال برسم. در فینال هم توانستم طلا بگیرم 

و به وعده خودم عمل کنم. 
وی درباره ش��هید گمنام ۱9 س��اله دفن ش��ده در محل 
فدراسیون کشتی، عنوان کرد: قهرمانان واقعی اینها هستند، 
ما که نهایتش سر و صورت مان روی تشک زخمی می شود اما 
اینها جان شان را با خدا معامله کردند. گرایی با اشاره به رابطه 
روحی کش��تی گیران با شهید دفن شده در محل فدراسیون 
کشتی، گفت: حدود ۲ سالی که شهید عزیز اینجا دفن شده، 
کشتی گیران با این شهید زندگی کرده اند و او عضوی از زندگی 
ما بوده است. این مدال ارزشمند است، برای رسیدن به طلای 
جهان خیلی زحمت کش��یدم اما قول و قراری که با ش��هید 
بزرگوار گذاش��تم، ارزشمندتر از طلای جهان است. قهرمان 
شیرازی کشتی فرنگی جهان گفت: مطمئنا دعای خیر شهید 
عزیز بدرقه همه کشتی گیران است، بویژه کشتی گیرانی که 
در مسابقات جهانی و المپیک پا به میدان می گذارند. امیدوارم 
همه ورزشکاران به شهدای عزیزی که نگذاشتند پرچم کشور 
به زمین بیفتد، اقتدا کنند. آنها جان ش��ان را دادند که پرچم 

ایران بالا بماند. 

محمدرضا گرایی در مراسم اهدای مدال خود به شهید گمنام:

در ۱۲ ثانیه پایانی یاد عهد خودم با شهید افتادم

تیم ملی بدون تغییر در رده ۲۲ جهان و اول آسیا باقی ماند
با پایان دیدارهای ملی فوتبال جهان، رده بندی تیم های ملی در ماه اکتبر نیز مشخص شد و بر این اساس تیم  ملی 
فوتبال ایران بدون تغییر نسبت به ماه قبل در رده ۲۲ جهان و اول آسیا باقی ماند. شاگردان دراگان اسکوچیچ با پیروزی 
برابر امارات و تس��اوی برابر کره جنوبی توانس��تند در مجموع ۴ امتیاز به دس��ت بیاورند و جایگاه خود را حفظ کنند. 

دیوان محاسبات کشور در گزارش تفریغ 
بودجه س��ال 99 کل کش��ور اعلام کرد 
سازمان صداوس��یما مبلغی از درآمدهای تبلیغاتی ناشی از 
پخش مس��ابقات ورزشی را به حساب خزانه داری کل کشور 
واریز نکرده است! برای نخستین بار، براساس قانون بودجه سال 
۱399 مش��خص شد به استناد بند پ ماده 9۲ قانون برنامه 
ششم توسعه، وزارت ورزش و جوانان و سازمان صداوسیمای 
جمهوری اسلامی ایران مکلف هستند درآمدهای تبلیغاتی 
ناشی از پخش مسابقات ورزشی را به ردیف درآمدی شماره 
۱۴0۱8۴ نزد خزانه داری کل  کشور واریز کنند. وجوه واریزی 
از محل ردیف ۵30000-۴9 مندرج در جدول شماره 9 این 
قانون به نس��بت 30 درصد در اختیار وزارت ورزش و جوانان 

)برای کمک به فدراسیون های 
مربوط( و ۷0 درصد در اختیار 
سازمان صداوسیمای جمهوری 
اسلامی ایران قرار می گیرد. در 
این قان��ون، همچنین درآمد 
حاص��ل از تبلیغات ناش��ی از 
پخش مسابقات ورزشی موضوع 
بند پ م��اده 9۲ قانون برنامه 
ششم توسعه در ردیف ملی ۵0 

میلیارد تومان در نظر گرفته شده که بر این اساس سهم سازمان 
صداوسیما 3۵ و سهم وزارت ورزش ۱۵ میلیارد تومان تعیین 
شد. براساس اعلام ژاله فرامرزیان، معاون توسعه مدیریت و منابع 

وزارت ورزش و جوانان به ایسنا، 
صداوسیما س��ال 99 مبادرت 
به واری��ز درآمدهای تبلیغاتی 
ناشی از پخش مسابقات ورزشی 
ب��ه ردی��ف درآمدی ش��ماره 
۱۴0۱8۴ نزد خزانه داری کل  
کشور نکرده و اینگونه سهم 30 
درصدی وزارت ورزش و جوانان 
از محل مربوط پرداخت نشده 
است؛ مساله ای که از سوی این وزارتخانه به نهادهای نظارتی 
گزارش شده است. حال اما بر اساس اعلام دیوان محاسبات 
کش��ور، در خلاصه گزارش تفریغ بودجه سال 99 کل کشور 

آمده اس��ت: مطابق بند ک تبصره 9، وزارت ورزش و جوانان 
و سازمان صداوسیمای جمهوری اسلامی ایران مکلف بوده اند 
درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش مسابقات ورزشی را به ردیف 
درآمدی مربوط نزد خزانه داری کل کش��ور واریز کنند؛ سال 
۱399 از این محل، مبلغی به حساب خزانه واریز نشده است. 
گزارش دیوان محاسبات مهر تاییدی بر اعلام وزارت ورزش و 
جوانان مبنی بر عدم پرداخت مطالبات ورزش ایران از سوی 
سازمان صداوسیما از محل درآمدهای تبلیغاتی ناشی از پخش 
مسابقات ورزشی است و نشان می دهد از ۱۵ میلیارد تومانی که 
این سازمان باید به ورزش کشور جهت تخصیص به رشته های 
 مختلف )متناسب با سهم( پرداخت می کرده، ریالی پرداخت

نشده است!

دیوان محاسبات بدهی صداوسیما را برملا کرد

۱۵ میلیارد بابت حق پخش مسابقات ورزشی در سال ۹۹
گزارش

امیرعلی عوض پور: استقلالی ها در ۵ روز گذشته هر بار در یک 
زمین تمرین حضور داشتند؛ اتفاقی که شاید برای هیچ تیم لیگ 
برتری رخ نداده باشد. تیم فوتبال استقلال در هفته ای که گذشت 
ب��ا معضل زمین تمرین مواجه بود و هر روز اتفاقاتی رخ داد که 
باعث شد آبی پوشان پایتخت با مشکلات مختلفی درباره محل 
تمرین شان دست و پنجه نرم کنند. استقلال روز دوشنبه پس از 
کش و قوس های فراوان موفق شد با مجموعه صنایع دفاع به توافق 
برسد و آبی پوشان هم روز دوشنبه در این زمین تمرین کردند. 
مشکلات از جایی شروع شد که استقلالی ها قرار بود فردای آن 
روز هم به مجموعه صنایع دفاع بروند اما مدیران این مجموعه از 
حضور آبی ها ممانعت کردند و این اتفاق آغاز چالش های استقلال 
برای زمین تمرین بود. شاگردان فرهاد مجیدی روز سه شنبه چون 
جایی برای تمرین کردن نداشتند، در آستانه لغو تمرین آن روز 
قرار داشتند اما در نهایت توانستند در سالن وزنه تمرین خود را 
برگزار کنند. از این رو آبی پوشان پایتخت روز چهارشنبه دوباره به 
مجموعه خیریه عمل بازگشتند اما زمین تمرین این مجموعه از 
کیفیت مناسبی برخوردار نیست و این مساله باعث شد در هفته ای 
که استقلال در این زمین تمرین می کرد، اعتراضات زیادی درباره 
کیفیت زمین مطرح ش��ود. همچنین روز آخر تمرین استقلال 
هفته گذشته در مجموعه ورزشی انقلاب برگزار شد و پس از آن 
آبی ها یک دیدار تدارکاتی برابر تیم  ملی دانشجویان برگزار کردند. 

هر روز یک زمین تمرین! ■
این مسائل باعث شد در ۵ روز گذشته، آبی پوشان در ۴ زمین 
مختلف تمرینات خود را برگزار کنند. این اتفاق برای باش��گاهی 
مثل اس��تقلال آن هم 3 روز پیش از آغاز رسمی مسابقات لیگ 
برتر نمی تواند شرایط خوبی باشد. در این مدت مدیران استقلال 
مذاکرات زیادی برای بازگشت به مجموعه صنایع دفاع و مذاکراتی 
با مجوعه های دیگر داشتند اما این مذاکرات به نتیجه نرسید. دیروز 
استقلال در مجموعه ورزشی انقلاب تمرین کرد و مدیران استقلال 
همچنان در حال مذاکره برای نهایی کردن یک مجموعه ورزشی 
برای تمرین آبی پوشان هستند اما با وجود اتفاقاتی که هفته گذشته 
رخ داد، باز هم احتمال تغییر زمین تمرین استقلال وجود دارد و باید 
منتظر ماند تا مشخص شود آیا استقلالی ها بالاخره از این بلاتکلیفی 
درمی آیند یا سرنوشت دیگری در انتظار شاگردان مجیدی است؟

علی فتح الله زاده: استقلال مظلوم واقع شده است ■
مدیرعامل پیشین باش��گاه استقلال با بیان اینکه مشکلات 
مالی استقلال مدت هاست گریبانگیر این تیم شده است، گفت: 
امیدوارم دخالت های بالادستی ها تمام شود. علی فتح الله زاده پس 

از پایان جلسه با مدیران عامل پیشین استقلال در جمع خبرنگاران 
گفت: مصطفی آجرلو جلسه ای را با مدیران سابق برگزار کرد و 
بنده میزبانی این جلسه صمیمانه را به عهده گرفتم. هدف ما از 
این جلس��ه استفاده از تجربیات مدیران سابق بود که در اختیار 

آجورلو قرار دهیم. 
وی تاکید کرد: این جلسه به نوعی اتحاد مدیریتی هم حساب 

می شد. سال هاست باشگاه استقلال مظلوم واقع شده و ضررهای 
زیادی هم کرده اس��ت. در این ش��رایط سخت آجورلو مدیریت 
استقلال را قبول کرد؛ با وجود اینکه می دانست مشکلات زیادی 
وجود دارد. ما هم تمام توان خود را به کار می بندیم تا او را در این 

راه همراهی کنیم و در استقلال موفق باشد. 
مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال درباره بحث اصلی استقلال 

که مشکلات مالی است، افزود: مدیران سابق راهکارهای خوبی 
دادند. البته یکی از مشکلات استقلال که به مسائل مالی مربوط 
می شود، دخالت های بالادستی هاست. اسپانسرهایی که این روزها 
وجود دارند، نمی توانند منابع مالی استقلال و پرسپولیس را تامین 
کنند. بنابراین این دو باشگاه یا باید به بخش خصوصی واگذار شوند 
یا شرایطی برای شان به وجود آید که بودجه بیشتری داشته باشند. 
فتح الله زاده خاطرنش��ان کرد: تمام مدیرانی که به اس��تقلال 
آمده اند، وعده حل مشکلات مالی را داده اند اما این اتفاق نه تنها 
نیفتاد، بلکه بدهی بیشتری هم برای مدیرعامل بعدی به وجود 
آمد، بنابراین دولت یا دولتی ها باید به فکر یک بسته حمایتی یا 

تامین بودجه بیشتر باشند. 
وی در پای��ان درباره بازس��ازی دوباره کمپ زنده یاد حجازی 
گفت: آجورلو کار خوبی را انجام داد. کمپ حجازی یک سرمایه 
عظیم برای باشگاه استقلال است و با تعمیر و بازسازی آن تیم 
می توان��د بدون دغدغه پیدا کردن زمی��ن، تمریناتش را در این 

مجموعه برگزار کند. 
به نظر می رس��د مدیرعامل استقلال سعی دارد با بهره گیری 
از نظرات مدیران س��ابق و تجربیاتی که آنها از گذشته به دست 

آورده اند، در راستای موفقیت باشگاه استقلال تلاش کند. 

استقلالی ها هر روز در یک زمین تمرین می کنند
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    آجورلو  پای درددل مدیران سابق استقلال     
مدیرعامل استقلال با مدیران سابق این باشگاه جلسه ای را برگزار کرد. 
یکی از اتفاقات جالب حول باشگاه استقلال، جلسه مدیرعامل کنونی این 
باشگاه با مدیران سابق بود. این نشست که برای همفکری مدیران سابق 
و کنونی باشگاه برگزار شد، به میزبانی علی فتح الله زاده بود. در این جلسه 
غیر از علی فتح الله زاده و مصطفی آجورلو که چند روز قبل هم با هم دیدار 
کرده بودند، عنایت آتشی، کاظم اولیایی، سیدرضا افتخاری، امیرحسین 

فتحی، احمد س�عادتمند و احمد مددی حضور داش�تند. آجورلو که در اتفاقی جالب به این جلسه رفته بود، درباره مسائل 
مختلف نظرات مدیران سابق باشگاه استقلال را شنید. او همچنین درباره برخی مسائل باشگاه که مربوط به گذشته بود، 

اطلاعات کافی را به دست آورد. 


